
 

 

Frågor till natur- och stadsmiljönämnden (NSN) inför besök vid klimat- och 

miljöutskottets sammanträde den 30 maj 2023 

 

1. Kommunen har som mål att 2025 ska de geografiska växthusgasutsläppen 

minska med 25% jämfört med 2019. Utsläppen från transporter står för 

majoriteten av de geografiska utsläppen i Huddinge och är därför ett 

viktigt område att jobba med. I miljöprogrammet finns även mål om att 

kommunen och dess helägda bolag ska minska de konsumtionsbaserade 

utsläppen från varor och produkter inom sina verksamheter. 

 

• Hur jobbar nämnden med att minska växthusgasutsläppen från 

tjänstefordon och tjänsteresor samt från övriga transporter inom 

verksamheten? Görs något aktivt arbete för att främja klimatsmarta 

resealternativ? (T ex tåg i stället för flyg, digitala möten istället för 

fysiska m.m.).  

• Hur arbetar nämnden med att minska utsläppen från varor och 

produkter inom sina verksamheter? 

 

2. I kommunens miljöprogram under temaområde Hållbart byggande finns 

det mål om att minska klimatpåverkan från de egna entreprenaderna och 

byggnadsprojekt.  

 

• Har nämnden arbetat något med detta mål och på vilket sätt? 

 

3. I miljöprogrammet finns mål om att kommunens sjöar och vattendrag ska 

förbättras och nå god ekologisk och kemisk status. De lokala 

åtgärdsprogrammen syftar till att uppnå bättre status i kommunens sjöar 

och vattendrag, dock når majoriteten av kommunens sjöar inte god 

vattenstatus.  

 

• Hur ser den interna organisationen ut vad gäller arbetet med de lokala 

åtgärdsprogrammen och vilka utmaningar finns det i framdriften av det 

arbetet? 

• Återskapade vattendrag och våtmarker (delmål 3.2) bidrar till naturliga 

ekosystemet med goda livsmiljöer och spridningsvägar för växter och djur, 

samtidigt som de bidrar med en mängd andra ekosystemtjänster. Sedan 

2018 har det inte återskapats några vattendrag, samtidigt har 

återskapande av våtmarker överträffat målvärdet. Kan nämnde berätta 

mer om utmaningarna kopplat återskapade vattendrag?   

 

4. Kommunens har halkat ned flera placeringar i den regionala rankingen vad 

gäller årets friluftskommun, samtidigt är det ett område som kommunen 

prioriterar och där målet är att vara topp 3.  

 



• Har nämnden identifierat orsaken till nedgången och finns det någon plan 

för hur kommunen kan klättra upp på en topplacering igen.  

 

5. I kommunens miljöprogram finns mål om att fasa ut farliga ämnen och 

minimera spridningen av miljögifter som kan skada människor och natur.  

Handlingsplan gifter i miljön kopplar stark an till detta mål. 

  

• Hur går åtgärdsarbetet med handlingsplanen samt hur arbetas det med att 

minimera andelen farliga ämnen och miljögifter från verksamheternas 

inköp? 

 

6. I miljöprogrammet finns ett mål om att alla medarbetare som har varit 

anställda i minst nio månader ska ha genomgått kommunens 

grundläggande miljöutbildning under 2023. 

 

• Hur ser planerna ut för att arbeta med miljöutbildningen och höja 

miljökunskapen hos dem anställda? 

 


